

## АВТОРСКИЙ УКАЗАТЕЛЬ 2019

**Адамов А.А. (Тобольск, Россия).** «Тернистый» путь археолога или как рождаются историографические мифы. Рецензия на монографию: Зыков А.П., Косинцев П.А., Трепавлов В.В. Город Сибирь – Городище Искер (историко-археологическое исследование). М.: Восточная лит-ра, 2017. 559 с. № 4, 226

**Акилбаев А.В. (Йошкар-Ола, Россия).** см. Никитина Т.Б. № 4

**АлАсаад Ш. (Дамаск, Сирия).** Современное состояние и перспективы развития музея – археологического объекта «Босра». № 2, 224

**Алешинская А.С., Кочанова М.Д. (Москва, Россия).** Археологические объекты разного типа на Болгарском городище: палинологический аспект. № 4, 151

**Алтынбеков К., Железнякова В.Л., Алтынбекова Э.К. (Алматы, Казахстан).** Новый образец древнего искусства из Казахского Алтая. № 3, 100

**Алтынбекова Э.К. (Алматы, Казахстан).** см. Алтынбеков К. № 3

**Антипина Е.Е. (Москва, Россия).** см. Чижевский А.А. № 1

**Аразова Р.Б. (Баку, Азербайджан), Скакун Н.Н. (Санкт-Петербург, Россия).** Трасологический анализ орудий труда и выделение производств в хозяйстве раннеземледельческих поселений Азербайджана. № 1, 8

**Аристов А.А. (Кострома, Россия).** см. Никитина Т.Б. № 4

**Артюхова О.А. (Алматы, Казахстан), Мамиров Т.Б. (Нур-Султан, Казахстан).** Памяти А.Г. Медоева (к 85-летию исследователя Каспийского региона от палеолита до современности). № 3, 239

**Астафьев А.Е. (Актау, Казахстан).** см. Гавритухин И.О. № 3

**Асылгараева Г.Ш. (Казань, Россия).** см. Бочаров С.Г. № 1

**Асылгараева Г.Ш. (Казань, Россия).** см. Чижевский А.А. № 1

**Ахатов Г.А. (Алматы, Казахстан).** см. Бисембаев А.А. № 2

**Бабенко А.Н., Сергеев А.Ю. (Москва, Россия).** Археоботанические исследования городища Маджары. № 4, 161

**Бадеев Д.Ю. (Москва, Россия).** см. Яворская Л.В. № 4

**Бадеев Д.Ю., Соловьёва Л.Н. (Москва, Россия).** Предметы из дерева с территории ремесленно-торгового района золотоордынского Болгара (по материалам раскопов CLXXIX, СХСII). № 2, 130

**Базарбаева Г.А. (Алматы, Казахстан).** см. Джумабекова Г.С. № 3

**Базаров Б.А., Миягашев Д.А. (Улан-Удэ, Россия).** Нур-Тухумские зеркала. № 4, 28

**Байтанаев Б.А. (Алматы, Казахстан).** см. Кольцов П.М. № 4

**Байтанаев Б.А., Петров П.Н. (Алматы, Казахстан), Шайхутдинова Е.Ф. (Казань, Россия).** Монетная реформа Кепек хана в свете результатов исследования состава монетного серебра методом РФА. № 4, 43

**Баранов В.С. (Казань, Россия).** К 50-летию создания Болгарского государственного историко-архитектурного музея-заповедника. № 2, 189

**Белозёрова И.В., Гайдуков П.Г., Кузьминых С.В. (Москва, Россия).** К юбилею Института археологии РАН: московская секция РАИМК–ГАИМК. № 2, 172

- Белорыбкин Г.Н., Осипова Т.В., Соболев А.С. (Пенза, Россия).** Клад начала XIII в. с Золотаревского городища и монгольское нашествие. № 4, 99
- Бисембаев А.А., Ахатов Г.А. (Алматы, Казахстан).** Элитные погребения периода улуса Джучи, изученные в Актюбинской области. № 2, 61
- Блинников М.С. (Сент-Клауд, США).** см. Вязов Л.А. № 1
- Блинников М.С. (Сент-Клауд, США).** см. Чижевский А.А. № 3
- Богданов Е.С. (Новосибирск, Россия).** см. Гавритухин И.О. № 3
- Болелов С.Б. (Москва, Россия).** см. Утубаев Ж.Р. № 3
- Бочаров С.Г. (Казань, Россия), Яворская Л.В. (Москва, Казань, Россия).** К вопросу о кожевенном производстве в Золотой Орде: результаты археологического и археозоологического исследования на городище Маджары в 2017 году. № 4, 184
- Бочаров С.Г. (Казань, Россия).** см. Яворская Л.В. № 2
- Бочаров С.Г., Асылгараева Г.Ш. (Казань, Россия).** Об основных итогах научной деятельности Института археологии им. А.Х. Халикова Академии наук Татарстана в 2018 году. № 1, 208
- Валеев Р.М. (Казань, Россия).** Археологическое наследие Татарстана и проблемы его изучения и сохранения. № 2, 202
- Васильева И.Н. (Самара, Россия).** О технологии изготовления керамики неолитического могильника Екатериновский мыс. № 1, 33
- Васютин С.А. (Кемерово, Россия).** см. Серегин Н.Н. № 2
- Вихляев В.И., Кемаев Е.Н. (Саранск, Россия).** Лопастные сюльгамы как этноопределяющий признак средневековой мордовской культуры. № 4, 110
- Водясов Е.В., Зайцева О.В. (Томск, Россия).** Женский головной убор золотоордынского времени из Томского Приобья. № 4, 118
- Воробьева С.Л. (Уфа, Россия).** см. Куфтерин В.В. № 1
- Воронцов М.В. (Пермь, Россия).** см. Гомзин А.А. № 4
- Выборнов А.А. (Самара, Россия), Шипилов А.В. (Казань, Россия).** Неолитический комплекс VIa Балахчинской стоянки в Приустьевом Прикамье. № 1, 47
- Вязов Л.А. (Казань, Россия), Мясников Н.С., Михайлов Е.П. (Чебоксары, Россия), Ершова Е.Г. (Москва, Россия), Блинников М.С. (Сент-Клауд, США), Пономаренко Е.В. (Оттава, Канада).** Большеалгашинское городище в Нижнем Посурье. № 1, 104
- Вязов Л.А. (Казань, Россия).** см. Кочкина А.Ф. № 3
- Вязов Л.А. (Казань, Россия).** см. Чижевский А.А. № 3
- Гавритухин И.О. (Москва, Россия), Астафьев А.Е. (Актау, Казахстан), Богданов Е.С. (Новосибирск, Россия).** Фибулы с поселения Каракабак (полуостров Мангышлак). № 3, 170
- Гаджиев М.С. (Махачкала, Россия).** см. Кольцов П.М. № 4
- Гайдуков П.Г. (Москва, Россия).** см. Белозёрова И.В. № 2
- Галимова М.Ш. (Казань, Россия).** Юбилей Марии Александровны Очир-Горяевой. № 3, 222
- Генинг В.Ф., Журавлева Г.Н. (Ижевск, Россия).** Классификация вещевого комплекса могильника Нырғында II: застёжки и съёмные украшения. № 1, 150

**Гомзин А.А. (Москва, Россия), Воронцов М.В. (Пермь, Россия).** Усольский клад куфических монет. № 4, 55

**Горячев А.А. (Алматы, Казахстан).** Об устройстве поселений раннего железного века Жетысу. № 3, 80

**Грибов Н.Н. (Москва, Россия).** Средневековая гончарная посуда с приместью раковины из Нижегородского Поволжья. № 2, 114

**Дашковский П.К. (Барнаул, Россия).** Радиоуглеродное датирование кургана пазырыкской культуры с предметами китайского импорта из могильника Чинета-II (Алтай). № 3, 147

**Джумабекова Г.С., Базарбаева Г.А. (Алматы, Казахстан).** Высокохудожественная вышивка в декоре конского снаряжения из элитного погребения в Казахском Алтае. № 3, 115

**Ергина А.С. (Санкт-Петербург, Россия).** см. Могаричев Ю.М. № 2

**Ершова Е.Г. (Москва, Россия).** см. Вязов Л.А. № 1

**Железнякова В.Л. (Алматы, Казахстан).** см. Алтынбеков К. № 3

**Журавлева Г.Н. (Ижевск, Россия).** см. Генинг В.Ф. № 1

**Зайцева О.В. (Томск, Россия).** см. Водясов Е.В. № 4

**Зиливинская Э.Д. (Москва, Россия).** Монументальные постройки Биляра: новый взгляд. «Джума Мечеть». № 2, 78

**Иванов В.А. (Уфа, Россия), Чичко Т.В. (Стерлитамак, Россия).** Статистико-типологический анализ керамики с поселений эпохи поздней бронзы в низовьях р. Белой (еще раз о проблеме генезиса ранней ананьинской культуры шнуровой керамики – АКШК). № 1, 121

**Кабирова А.Ш., Чижевский А.А. (Казань, Россия).** К юбилею Гульшат Шарипзяновны Асылгараевой. № 3, 228

**Казанцева О.А. (Ижевск, Россия).** Лицевые покрытия древнего населения I–V вв. бассейна Тулвы. № 3, 190

**Канторович А.Р. (Москва, Россия).** Валентину Лаврентьевичу Янину – 90 лет! № 1, 229

**Карпов Э.И., Старков А.С. (Казань, Россия).** Наконечники стрел посадской части города-крепости Свияжск по материалам раскопа «Татарская слободка». № 2, 158

**Касенова А.Д. (Алматы, Казахстан).** Изучение тюркских каменных изваяний Сарыарки на современном этапе. № 2, 47

**Кемаев Е.Н. (Саранск, Россия).** см. Вихляев В.И. № 4

**Китов Е.П. (Москва, Россия).** см. Хохлов А.А. № 1

**Кольцов П.М. (Элиста, Россия), Байтанаев Б.А. (Алматы, Казахстан), Гаджиев М.С. (Махачкала, Россия).** Инфраструктура северной ветви Великого Шелкового пути на участках: Западный Казахстан – Нижнее Поволжье – Подонье – Северный Кавказ. № 4, 8

**Королев А.И., Сташенков Д.А., Кочкина А.Ф. (Самара, Россия).** Керамика грунтового могильника Екатериновский мыс (по материалам раскопок 2013–2016 гг.). № 1, 18

**Костомарова Ю.В. (Тюмень, Россия).** Реконструкция основных элементов экономики населения черкаскульской культуры позднего бронзового века лесостепного Притоболья. № 3, 51

- Кочанова М.Д. (Москва, Россия).** см. Алешинская А.С. № 4
- Кочкина А.Ф. (Самара, Россия).** см. Королев А.И. № 1
- Кочкина А.Ф. (Самара, Россия), Вязов Л.А. (Казань, Россия).** К юбилею Дмитрия Алексеевича Сташенкова. № 3, 233
- Крыласова Н.Б. (Пермь, Россия).** Слитки и разновесы Пермского Предуралья как источник для изучения средневековых мер веса. № 4, 68
- Кубанкин Д.А. (Саратов, Россия), Соловьёва Л.Н. (Москва, Россия).** Находки деревянных изделий с Увекского городища (XIII–XIV вв.): атрибуция сырья и технологии изготовления. № 4, 200
- Кузьминых С.В. (Москва, Россия).** см. Белозёрова И.В. № 2
- Куфтерин В.В. (Москва, Россия), Воробьёва С.Л. (Уфа, Россия).** К палеодемографии пьяноборской культуры. № 1, 164
- Лебедева Е.Ю. (Москва, Россия).** Необычные «зерновые» скопления Болгарского городища – что в основе? № 4, 129
- Лыганов А.В. (Казань, Россия).** Курманаковская IV стоянка финала энеолита и позднего бронзового века в нижнем течении реки Меша (предварительные результаты исследований). № 3, 34
- Мамиров Т.Б. (Нур-Султан, Казахстан).** см. Артюхова О.А. № 3
- Мингалев В.В. (Пермь, Россия), Мингалева М.К. (Казань, Россия), Перескоков М.Л. (Пермь, Россия).** Бусы Мокинского могильника III–V/VI вв. н. э. в Пермском Прикамье. № 3, 202
- Мингалева М.К. (Казань, Россия).** см. Мингалев В.В. № 3
- Михайлов Е.П. (Чебоксары, Россия).** см. Вязов Л.А. № 1
- Миягашев Д.А. (Улан-Удэ, Россия).** см. Базаров Б.А. № 4
- Могаричев Ю.М. (Симферополь, Россия), Ергина А.С. (Санкт-Петербург, Россия).** Фресковые росписи пещерной церкви Южного монастыря Мангупа: специфика иконографии и особенности композиционного решения. № 2, 210
- Морозов В.В. (Москва, Россия).** Лебединская II стоянка в Нижнем Прикамье (по материалам исследований А.Х. Халикова 1963 г.). № 3, 21
- Мышкин В.Н. (Самара, Россия).** К юбилею Ризы Салиховича Багаутдинова. № 1, 234
- Мясников Н.С. (Чебоксары, Россия).** см. Вязов Л.А. № 1
- Набиуллин Н.Г. (Казань, Россия).** Памятники археологии г. Чистополь: проблемы изучения и сохранения. № 1, 194
- Никитина Т.Б., Акилбаев А.В. (Йошкар-Ола, Россия), Аристов А.А. (Кострома, Россия).** Погребальный инвентарь могильника «Кузинские хутора». № 4, 82
- Нуретдинова А.Р. (Казань, Россия).** см. Чижевский А.А. № 1
- Осипова Т.В. (Пенза, Россия).** см. Белорыбкин Г.Н. № 4
- Перескоков М.Л. (Пермь, Россия).** см. Мингалев В.В. № 3
- Петров П.Н. (Алматы, Казахстан).** см. Байтанаев Б.А. № 4
- Пигарёв Е.М. (Йошкар-Ола, Россия).** Монетные находки в Крымском районе Краснодарского края. № 4, 23
- Пономаренко Е.В. (Оттава, Канада).** см. Вязов Л.А. № 1
- Пономаренко Е.В. (Оттава, Канада).** см. Чижевский А.А. № 3

**Руденко К.А. (Казань, Россия).** Культурно-хронологический аспект бытования славяноидной керамики в XIII–XIV вв. в Булгарской области Золотой Орды (по материалам Лаишевского селища). № 2, 96

**Сабирова Т.М. (Ижевск, Россия).** Состав металла фибул Среднего Прикамья (по материалам коллекции УдГУ). № 1, 180

**Сергеев А.Ю. (Москва, Россия).** см. Бабенко А.Н. № 4

**Сергушева Е.А. (Владивосток, Россия).** Междисциплинарное изучение киданьских городищ на территории центральной Монголии: опыт применения археоботанического подхода. № 4, 171

**Серегин Н.Н. (Барнаул, Россия), Васютин С.А. (Кемерово, Россия).** Тюркские «поминальные» объекты комплекса Усть-Карасу (Центральный Алтай): по материалам раскопок А.С. Васютина. № 2, 32

**Серигов Ю.Б. (Нижний Тагил, Россия).** Мезолитические трапеции с боковыми выемками на территории Среднего Зауралья. № 3, 8

**Скакун Н.Н. (Санкт-Петербург, Россия).** см. Аразова Р.Б. № 1

**Смагулов Е.А. (Алматы, Казахстан).** К вопросу о возрасте города Туркестан. № 2, 17

**Соболь А.С. (Пенза, Россия).** см. Белорыбкин Г.Н. № 4

**Солдаткин Н.В. (Екатеринбург, Россия).** История изучения жилой среды синташтинско-петровских укрепленных поселений. № 3, 65

**Соловьёва Л.Н. (Москва, Россия).** см. Кубанкин Д.А. № 4

**Соловьёва Л.Н. (Москва, Россия).** см. Бадеев Д.Ю. № 2

**Сотникова С.В. (Надым, Россия).** Воинские погребения эпохи поздней бронзы с наборами астрагалов: проблема интерпретации. № 1, 72

**Старков А.С. (Казань, Россия).** см. Карпов Э.И. № 2

**Сташенков Д.А. (Самара, Россия).** см. Королев А.И. № 1

**Утубаев Ж.Р. (Алматы, Казахстан), Болелов С.Б. (Москва, Россия).** Новые данные к изучению культуры древних земледельцев в низовьях Сырдарьи. № 3, 159

**Хазиев А.И. (Казань, Россия).** Неполивленная керамика Казани и Казанского Кремля по материалам работ Н.Ф. Калинина. № 2, 144

**Хисьяметдинова А.А. (Казань, Россия).** см. Чижевский А.А. № 3

**Хохлов А.А. (Самара, Россия), Китов Е.П. (Москва, Россия).** Теоретические и практические аспекты проблемы происхождения физического облика носителей культур синташтинского круга позднего этапа эпохи бронзы. № 1, 59

**Хузин Ф.Ш. (Казань, Россия).** К 90-летию со дня рождения А.Х. Халикова (1929–1994). № 2, 8

**Хузин Ф.Ш., Шакиров З.Г. (Казань, Россия).** Наиллю Гатиатулловичу Набиуллину – 50 лет. № 1, 239

**Черных Е.М. (Ижевск, Россия).** Предметы конского снаряжения из Зуевского могильника ананьинской культуры шнуровой керамики в Удмуртии. № 1, 136

**Чижевский А.А. (Казань, Россия), Антипина Е.Е. (Москва, Россия), Асылгараева Г.Ш., Нуретдинова А.Р. (Казань, Россия).** Коллекции Археологического музея Казани

логического Музея Казанского (Приволжского) Федерального университета.  
Часть 2. № 1, 84

**Чижевский А.А. (Казань, Россия), Пономаренко Е.В. (Оттава, Канада), Вязов Л.А., Хисьяметдинова А.А. (Казань, Россия), Блинников М.С. (Сент-Клауд, США).** Оборонительные сооружения и палеоландшафт Троицко-Урайского I городища. № 3, 128

**Чижевский А.А. (Казань, Россия).** см. Кабирова А.Ш. № 3

**Чичко Т.В. (Стерлитамак, Россия).** см. Иванов В.А. № 1

**Шайхутдинова Е.Ф. (Казань, Россия).** см. Байтанаев Б.А. № 4

**Шакиров З.Г. (Казань, Россия).** см. Хузин Ф.Ш. № 1

**Шипилов А.В. (Казань, Россия).** см. Выборнов А.А. № 1

**Яворская Л.В. (Москва, Казань, Россия).** см. Бочаров С.Г. № 4

**Яворская Л.В. (Москва, Казань, Россия), Бочаров С.Г. (Казань, Россия).** Междисциплинарный научный семинар с международным участием «Археобиологические исследования в Болгаре и на поселениях Золотой Орды: проблемы и перспективы». № 2, 237

**Яворская Л.В. (Москва, Казань, Россия), Бадеев Д.Ю. (Москва, Россия).** Косторезные мастерские в торгово-ремесленном районе средневекового Болгара: критерии выявления. № 4, 210

**Список сокращений. № 1, 243**

**Список сокращений. № 2, 243**

**Список сокращений. № 3, 243**

**Список сокращений. № 4, 237**

**Авторский указатель. № 4, 238**

**Правила для авторов. № 1, 245**

**Правила для авторов. № 2, 245**

**Правила для авторов. № 3, 245**

**Правила для авторов. № 4, 250**

## INDEX OF THE AUTHORS 2019

**Adamov A.A. (Tobolsk, Russian Federation).** The “Thorny” Path of the Archeologist or How Historiographical Myths are Born. Review of Monograph: A.P. Zikov, P.A. Kosintsev, V.V. Trepavlov. City Sibir – the Ancient Settlement of Isker (historical and archaeological research). Moscow: “Vostochnaya literatura” Publ., 2017. 559 p. No. 4, 226

**Akilbaev A.V. (Yoshkar-Ola, Russian Federation).** look Nikitina T.B. No. 4

**AlAsaad Sh. (Damascus, Syria).** Current State and Development Prospects of “Bosra” Museum and Archaeological Site. No. 2, 224

**Aleshinskaya A.S., Kochanova M.D. (Moscow, Russian Federation).** Archaeological Objects of Different Types in the Bolgar Fortified Settlement: a palynological aspect. No. 4, 151

**Altynbekov K., Zheleznyakova V.L., Altynbekova E.K. (Almaty, Kazakhstan).** New Sample of Ancient Art from Kazakh Altay. No. 3, 100

**Altynbekova E.K. (Almaty, Kazakhstan).** look Altynbekov K. No. 3

**Antipina E.E. (Moscow, Russian Federation).** look Chizhevsky A.A. No. 1

**Arazova R.B. (Baku, Azerbaijan), Skakun N.N. (Saint-Petersburg, Russian Federation).** Traceological Analysis of Tools and Identification Manufacturings in the Economy of the Early Agricultural Settlements of Azerbaijan. No. 1, 8

**Aristov A.A. (Kostroma, Russian Federation).** look Nikitina T.B. No. 4

**Artyukhova O.A. (Almaty, Kazakhstan), Mamirov T.B. (Nur-Sultan, Kazakhstan).** In Memory of A.G. Medoev (dedicated to the 85<sup>th</sup> anniversary of the Caspian region researcher from the paleolithic to the present day). No. 3, 239

**Astafiev A.E. (Aktau, Kazakhstan).** look Gavritukhin I.O. No. 3

**Asylgaraeva G.Sh. (Kazan, Russian Federation).** look Bocharov S.G. No. 1

**Asylgaraeva G.Sh. (Kazan, Russian Federation).** look Chizhevsky A.A. No. 1

**Akhatov G.A. (Almaty, Kazakhstan).** look Bissembaev A.A. No. 2

**Babenko A.N., Sergeev A.Yu. (Moscow, Russian Federation).** Archaeobotanical Investigations of Madzhar Settlement. No. 4, 161

**Badeev D.Yu. (Moscow, Russian Federation).** look Yavorskaya L.V. No. 4

**Badeev D.Yu., Solovyeva L.N. (Moscow, Russian Federation).** Items Made of Wood from the Territory of the Craft and Commercial Area at Bolgar During the Golden Horde Period (on materials of excavations CLXXIX, CXCII). No. 2, 130

**Bazarbayeva G.A. (Almaty, Kazakhstan).** look Jumabekova G.S. No. 3

**Bazarov B.A., Miyagashev D.A. (Ulan-Ude, Russian Federation).** The Mirrors from Nur-Tukhum. No. 4, 28

**Baitanayev B.A. (Almaty, Kazakhstan).** look Koltsov P.M. No. 4

**Baitanayev B.A., Petrov P.N. (Almaty, Kazakhstan), Shaykhutdinova E.F. (Kazan, Russian Federation).** Kepek Khan's Monetary Reform According to the Results of a Study of the Coin Silver Chemical Composition by the XRD Method. No. 4, 43

**Baranov V.S. (Kazan, Russian Federation).** The 50<sup>th</sup> Anniversary of Bolgar State Historical and Architectural Museum-Reserve. No. 2, 189

**Belozerova I.V., Gaydukov P.G., Kuzminykh S.V. (Moscow, Russian Federation).** Anniversary of the Institute of Archaeology of the Russian Academy of Sci-

ences: Moscow Section of the Russian / State Academy for the History of Material Culture. No. 2, 172

**Belorybkin G.N., Osipova T.V., Sobol A.S. (Penza, Russian Federation).** Hoard of Artifacts of the Beginning of 13<sup>th</sup> Century from Zolotorevka Fortified Settlement and Mongol Invasion. No. 4, 99

**Bissembaev A.A., Akhatov G.A. (Almaty, Kazakhstan).** Elite Burial Monuments of Juchi Ulus Period Studied in the Aktobe Region. No. 2, 61

**Blinnikov M.S. (St. Cloud, USA).** look Vyazov L.A. No. 1

**Blinnikov M.S. (St. Cloud, USA).** look Chizhevsky A.A. No. 3

**Bogdanov E.S. (Novosibirsk, Russian Federation).** look Gavritukhin I.O. No. 3

**Bolelov S.B. (Moscow, Russian Federation).** look Utubaev Zh.R. No. 3

**Bocharov S.G. (Kazan, Russian Federation), Yavorskaya L.V. (Moscow, Kazan, Russian Federation).** On the Question of Leather Production in the Golden Horde: results of archaeological and archaeozoological research in the Madzhar settlement in 2017. No. 4, 184

**Bocharov S.G. (Kazan, Russian Federation).** look Yavorskaya L.V. No. 2

**Bocharov S.G., Asylgaraeva G.Sh. (Kazan, Russian Federation).** On the Main Results of Scientific Activity Institute of Archaeology Named After A.Kh. Khalikov of the Tatarstan Academy of Sciences in 2018. No. 1, 208

**Valeev R.M. (Kazan, Russian Federation).** Archaeological Heritage of Tatarstan and the Issues of its Study and Preservation. No. 2, 202

**Vasilyeva I.N. (Samara, Russian Federation).** On the Technology of Making Ceramics of the Eneolithic Burial Ground Ekaterinovskiy Cape. No. 1, 33

**Vasyutin S.A. (Kemerovo, Russian Federation).** look Seregin N.N. No. 2

**Vikhlyayev V.I., Kemaev E.N. (Saransk, Russian Federation).** The Syul'gamas With Triangular Blades as Ethnicity Marking Indicator of Medieval Mordovian Culture. No. 4, 110

**Vodyasov E.V., Zaitceva O.V. (Tomsk, Russian Federation).** Female Headdress of the Golden Horde Time from Tomsk Ob River Region. No. 4, 119

**Vorobyova S.L. (Ufa, Russian Federation).** look Kufterin V.V. No. 1

**Vorontsov M.V. (Perm, Russian Federation).** look Gomzin A.A. No. 4

**Vybornov A.A. (Samara, Russian Federation), Shipilov A.V. (Kazan, Russian Federation).** Balakhchino VIa Site Neolithic Complex in the Kama Mouth Region. No. 1, 47

**Vyazov L.A. (Kazan, Russian Federation), Myasnikov N.S., Mikhailov E.P. (Cheboksary, Russian Federation), Ershova E.G. (Moscow, Russian Federation), Blinnikov M.S. (St. Cloud, USA), Ponomarenko E.V. (Ottawa, Canada).** Bolshie Algashi Hillfort in the Lower Sura Region. No. 1, 104

**Vyazov L.A. (Kazan, Russian Federation).** look Kochkina A.F. No. 3

**Vyazov L.A. (Kazan, Russian Federation).** look Chizhevsky A.A. No. 3

**Gavritukhin I.O. (Moscow, Russian Federation), Astafiev A.E. (Aktau, Kazakhstan), Bogdanov E.S. (Novosibirsk, Russian Federation).** Fibulae from the Settlement Karakabak (Mangystau Peninsula). No. 3, 170

**Gadjiev M.S. (Makhachkala, Russian Federation).** look Koltsov P.M. No. 4

**Gaydukov P.G. (Moscow, Russian Federation).** look Belozeroва I.V. No. 2



**Galimova M.Sh. (Kazan, Russian Federation).** Anniversary of Maria Alexandrovna Ochir-Goryaeva. **No. 3, 222**

**Gening V.F., Zhuravleva G.N. (Izhevsk, Russian Federation).** Classification of the Burial Complex of Burial Ground Nyrgynda II: clasps and removable decorations. **No. 1, 150**

**Gomzin A.A. (Moscow, Russian Federation), Vorontsov M.V. (Perm, Russian Federation).** The Usolye Hoard of Kufic Coins. **No. 4, 55**

**Goriachev A.A. (Almaty, Kazakhstan).** Organization of Settlements of the Early Iron Age in Jetzsu. **No. 3, 80**

**Gribov N.N. (Moscow, Russian Federation).** Medieval Pottery Ware with an Admixture of Crushed Shell from Nizhny Novgorod Volga Region. **No. 2, 114**

**Dashkovskiy P.K. (Barnaul, Russian Federation).** Radiocarbon Dating of the Kurgan of the Pazyryk Culture with Chinese Imports of the Burial Ground Chineta II (Altay). **No. 3, 147**

**Jumabekova G.S., Bazarbayeva G.A. (Almaty, Kazakhstan).** Highly-Artistic Embroidery in the Decor of Horse Equipment from the Elite Burial in Kazakh Altay. **No. 3, 115**

**Ergina A.S. (Saint Petersburg, Russian Federation).** look Mogarichev Yu.M. **No. 2**

**Ershova E.G. (Moscow, Russian Federation).** look Vyazov L.A. **No. 1**

**Zheleznyakova V.L. (Almaty, Kazakhstan).** look Altynbekov K. **No. 3**

**Zhuravleva G.N. (Izhevsk, Russian Federation).** look **Gening V.F.** **No. 1**

**Zaitceva O.V. (Tomsk, Russian Federation).** look Vodyasov E.V. **No. 4**

**Zilivinskaya E.D. (Moscow, Russian Federation)** Monumental Constructions of Bilyar: a new look. “Juma Mosque”. **No. 2, 78**

**Ivanov V.A. (Ufa, Russian Federation), Chichko T.V. (Sterlitamak, Russian Federation).** Statistical and Typological Analysis of Pottery from the Settlements of the Late Bronze Age in the Lower Reaches of the Belaya River (once again about the problem of the genesis early Ananino Culture of Corded Ceramics – ACCC). **No. 1, 121**

**Kabirova A.Sh., Chizhevsky A.A. (Kazan, Russian Federation).** For the Anniversary of Gulshat Sharipzyanovna Asylgaraeva. **No. 3, 228**

**Kazantseva O.A. (Izhevsk, Russian Federation).** Facial Covers of the Ancient Population 1<sup>st</sup>–5<sup>th</sup> Centuries from the Burial Grounds in the Tulva River Basin. **No. 3, 190**

**Kantorovich A.R. (Moscow, Russian Federation).** 90<sup>th</sup> Anniversary of Valentin Lavrentievich Yanin. **No. 1, 229**

**Karpov E.I., Starkov A.S. (Kazan, Russian Federation).** Arrowheads from the Suburban Area of the Fortress Town of Sviyazhsk on the Basis of “Tatarskaya Slobodka” Excavation Area. **No. 2, 158**

**Kasenova A.D. (Almaty, Kazakhstan).** Research in the Turkic Stone Statues of Saryarka at the Present Stage. **No. 2, 47**

**Kemaev E.N. (Saransk, Russian Federation)** look Vikhlyaev V.I. **No. 4**

**Kitov E.P. (Moscow, Russian Federation).** look Khokhlov A.A. **No. 1**

**Koltsov P.M. (Elista, Russian Federation), Baitanayev B.A. (Almaty, Kazakhstan), Gadjiev M.S. (Makhachkala, Russian Federation).** Infrastructure of

Great Silk Road North Branch in Areas: Western Kazakhstan – Lower Volga region – Don region – North Caucasus. **No. 4, 8**

**Korolev A.I., Stashenkov D.A., Kochkina A.F. (Samara, Russian Federation).** The Ceramics of Ekaterinovsky Cape Burial Ground (according to the materials of excavations 2013–2016 years). **No. 1, 18**

**Kostomarova Yu.V. (Tyumen, Russian Federation).** Reconstruction of Main Elements Economy of the Cherkaskul Population of the Late Bronze Age in the Forest-Steppe Tobol Region. **No. 3, 51**

**Kochanova M.D. (Moscow, Russian Federation).** look Aleshinskaya A.S. **No. 4**

**Kochkina A.F. (Samara, Russian Federation), Vyazov L.A. (Kazan, Russian Federation).** For the Anniversary of Dmitry Alekseevich Stashenkov. **No. 3, 233**

**Kochkina A.F. (Samara, Russian Federation).** look Korolev A.I. **No. 1**

**Krylasova N.B. (Perm, Russian Federation).** Ingots And Weights from Perm Cis-Urals as a Source for Studying the Medieval Measures of Weight. **No. 4, 68**

**Kubankin D.A. (Saratov, Russian Federation), Solovyova L.N. (Moscow, Russian Federation).** Finds of Wooden Products from the Uvek Settlement (13<sup>th</sup> – 14<sup>th</sup> centuries). **No. 4, 200**

**Kuzminykh S.V. (Moscow, Russian Federation).** look Belozerova I.V. **No. 2**

**Kufterin V.V. (Moscow, Russian Federation), Vorobyova S.L. (Ufa, Russian Federation).** On the Paleodemography of Pyany Bor Culture. **No. 1, 164**

**Lebedeva E.Yu. (Moscow, Russian Federation).** Unusual “Grain” Accumulations in Bolgar Fortified Settlement – what is in Basis? **No. 4, 129**

**Lyganov A.V. (Kazan, Russian Federation).** Kurmanakovo IV Site of the Final Eneolithic and Late Bronze Age in the Lower Reaches of the Mesha River (preliminary study results). **No. 3, 34**

**Mamirov T.B. (Nur-Sultan, Kazakhstan).** look Artyukhova O.A. **No. 3**

**Mingalev V.V. (Perm, Russian Federation), Mingaleva M.K. (Kazan, Russian Federation), Pereskokov M.L. (Perm, Russian Federation).** Beads of the Mokino Cemetery (3<sup>th</sup> – 6<sup>th</sup> Centuries Ad) in Perm Region. **No. 3, 202**

**Mingaleva M.K. (Kazan, Russian Federation).** look Mingalev V.V. **No. 3**

**Mikhailov E.P. (Cheboksary, Russian Federation).** look Vyazov L.A. **No. 1**

**Miyagashev D.A. (Ulan-Ude, Russian Federation).** look Bazarov B.A. **No. 4**

**Mogarichev Yu.M. (Simferopol, Russian Federation), Ergina A.S. (Saint Petersburg, Russian Federation).** The Murals of the Cave Church of the South Mangup Monastery: the specifics of the iconography and the features of the composition. **No. 2, 210**

**Morozov V.V. (Moscow, Russian Federation).** Lebedino II Site in the Lower Kama Region (based on the materials of 1963 studies by A.Kh. Khalikov). **No. 3, 21**

**Myshkin V.N. (Samara, Russian Federation).** To the Anniversary of Riza Salikhovich Bagautdinov. **No. 1, 234**

**Myasnikov N.S. (Cheboksary, Russian Federation).** look Vyazov L.A. **No. 1**

**Nabiullin N.G. (Kazan, Russian Federation).** Archaeological Sites of Chistopol: issues of studying and preservation. **No. 1, 194**

**Nikitina T.B., Akilbaev A.V. (Yoshkar-Ola, Russian Federation), Aristov A.A. (Kostroma, Russian Federation).** Funeral Inventory of the Burial Ground “Kuzinskie Hutora”. **No. 4, 82**

**Nuretdinova A.R. (Kazan, Russian Federation).** look Chizhevsky A.A. **No. 1**

**Osipova, T.V. (Penza, Russian Federation).** look Belorybkin G.N. **No. 4**

**Pereskokov M.L. (Perm, Russian Federation).** look Mingalev V.V. **No. 3**

**Petrov P.N. (Almaty, Kazakhstan).** look Baitanayev B.A. **No. 4**

**Pigarev E.M. (Yoshkar-Ola, Russian Federation).** Coin Finds from the Crysmsky District of Krasnodar Region. **No. 4, 23**

**Ponomarenko E.V. (Ottawa, Canada).** look Vyazov L.A. **No. 1**

**Ponomarenko E.V. (Ottawa, Canada).** look Chizhevsky A.A. **No. 3**

**Rudenko K.A. (Kazan, Russian Federation).** Cultural and Chronological Aspect of Slavonic Ceramics Utilization in the 13<sup>th</sup> – 14<sup>th</sup> Centuries in the Bolgar Region of the Golden Horde (on the basis of Laishevo settlement materials). **No. 2, 96**

**Sabirova T.M. (Izhevsk, Russian Federation).** Composition of Metal Fibulae from the Middle Kama Region (based on the materials of the Udmurt State University collection). **No. 1, 180**

**Sergeev A.Yu. (Moscow, Russian Federation).** look Babenko A.N. **No. 4**

**Sergusheva E.A. (Vladivostok, Russian Federation).** Interdisciplinary Study of the Liao Empire Walled Towns of the Central Mongolia: the experience of using the archaeobotanical approach. **No. 4, 171**

**Seregin N.N. (Barnaul, Russian Federation), Vasyutin S.A. (Kemerovo, Russian Federation).** Turkic “Memorial” Objects of the Ust-Karasu Complex (Central Altai): based on the materials of the A.S. Vasyutin’s excavations. **No. 2, 32**

**Serikov Yu.B. (Nizhny Tagil, Russian Federation).** Geometrical Trapezes with Side Notches on the Territory of the Middle Trans-Urals. **No. 3, 8**

**Skakun N.N. (Saint-Petersburg, Russian Federation).** look Arazova R.B. **No. 1**

**Smagulov E.A. (Almaty, Kazakhstan).** Revising the Age of the Turkestan City. **No. 2, 17**

**Sobol A.S. (Penza, Russian Federation).** look Belorybkin G.N. **No. 4**

**Soldatkin N.V. (Yekaterinburg, Russian Federation).** The History of the Study of Residential Space of the Sintashta-Petrovka Fortified Settlements. **No. 3, 65**

**Solovyova L.N. (Moscow, Russian Federation).** look Kubankin D.A. **No. 4**

**Solovyeva L.N. (Moscow, Russian Federation).** look Badeev D.Yu. **No. 2**

**Sotnikova S.V. (Nadym, Russian Federation).** Warrior Burials of the Later Bronze Age With Sets of Astragals: problem of interpretation. **No. 1, 72**

**Starkov A.S. (Kazan, Russian Federation).** look Karpov E.I. **No. 2**

**Stashenkov D.A. (Samara, Russian Federation).** look Korolev A.I. **No. 1**

**Utubaev Zh.R. (Almaty, Kazakhstan), Bolelov S.B. (Moscow, Russian Federation).** New Materials for Study the Culture of the Ancient Farmers in the Lower Reaches of the Syr Darya. **No. 3, 159**

**Khaziev A.I. (Kazan, Russian Federation).** Non-Glazed Ceramics from Kazan and the Kazan Kremlin on the Basis of Works by N.F. Kalinin. **No. 2, 144**

**Khisyametdinova A.A. (Kazan, Russian Federation).** look Chizhevsky A.A. **No. 3**

**Khokhlov A.A. (Samara, Russian Federation), Kitov E.P. (Moscow, Russian Federation).** Origins of the Physical Appearance of the Sintashta Circle of Cultures People of the Bronze Age: theoretical and practical aspects. **No. 1, 59**

**Khuzin F.Sh. (Kazan, Russian Federation).** The 90<sup>th</sup> Anniversary of A. Kh. Khalikov (1929–1994). **No. 2, 8**

**Khuzin F.Sh., Shakirov Z.G. (Kazan, Russian Federation).** 50<sup>th</sup> Anniversary of Nail Gatiatulloviich Nabiullin. **No. 1, 239**

**Chernykh E.M. (Izhevsk, Russian Federation).** Items of Horse Equipment From Zuevsky Burial Ground of Ananyino Culture of Cord Ceramics in Udmurtia. **No. 1, 136**

**Chizhevsky A.A. (Kazan, Russian Federation), Antipina E.E. (Moscow, Russian Federation), Asylgaraeva G.Sh., Nuretdinova A.R. (Kazan, Russian Federation).** Collections of the Archaeological Museum of Kazan (Volga Region) Federal University. Part 2. **No. 1, 84**

**Chizhevsky A.A. (Kazan, Russian Federation), Ponomarenko E.V. (Ottawa, Canada), Vyazov L.A., Khisyametdinova A.A. (Kazan, Russian Federation), Blinnikov M.S. (St. Cloud, USA).** Fortifications and Paleo-Landscape of the Troitskii Urai I Hillfort. **No. 3, 128**

**Chizhevsky A.A. (Kazan, Russian Federation).** look Kabirova A.Sh. **No. 3**

**Chichko T.V. (Sterlitamak, Russian Federation).** look Ivanov V.A. **No. 1**

**Shaykhutdinova E.F. (Kazan, Russian Federation).** look Baitanayev B.A. **No. 4**

**Shakirov Z.G. (Kazan, Russian Federation).** look Khuzin F.Sh. **No. 1**

**Shipilov A.V. (Kazan, Russian Federation).** look Vybornov A.A. **No. 1**

**Yavorskaya L.V. (Moscow, Kazan, Russian Federation).** look Bocharov S.G. **No. 4**

**Yavorskaya L.V. (Moscow, Kazan, Russian Federation), Bocharov S.G. (Kazan, Russian Federation).** Interdisciplinary Scientific Seminar with International Participation “Archaeobiological Studies in Bolgar and the Settlements of the Golden Horde: issues and prospects”. **No. 2, 237**

**Yavorskaya L.V. (Moscow, Kazan, Russian Federation), Badeev D.Yu. (Moscow, Russian Federation).** Bone Carving Workshops in the Trade and Craft District of Medieval Bolgar: identification criteria. **No. 4, 210**

**List of Abbreviations. No. 1, 243**

**List of Abbreviations. No. 2, 243**

**List of Abbreviations. No. 3, 243**

**List of Abbreviations. No. 4, 237**

**Index of the authors. No. 4, 238**

**Submissions. No. 1, 245**

**Submissions. No. 2, 245**

**Submissions. No. 3, 245**

**Submissions. No. 4, 250**